
PROTOKÓŁ   Nr   XLIV/2014
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu

29  września  2014 r.
====================================================

W  posiedzeniu  udział  wzięli  :
Członkowie rady zgodnie z listą  obecności.   
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 1
oraz 
Sołtysi zgodnie z lista obecności. 
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 2
Zaproszeni goście zgodnie z listą
                                                            Lista stanowi zał. Nr 3.

Porządek posiedzenia :

1.  Otwarcie 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

   3.  Interpelacje radnych.                  ( wyjazd na oczyszczalnie)
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.

5.  Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2014 r.
6.  Podjęcie uchwał w sprawach :
      1/ przyjęcia Statutów  Sołectwa BRENNO,
      2/ przyjęcia Statutów  Sołectwa WIJEWO,
      3/ przyjęcia Statutów  Sołectwa POTRZEBOWO,
      4/ przyjęcia Statutów  Sołectwa ZABORÓWIEC,
      5/ przyjęcia Statutów  Sołectwa  MIASTKO,
      6/ przyjęcia Statutów  Sołectwa RADOMYŚL,
      7/ przyjęcia Statutów  Sołectwa PRZYLESIE,
      8/ zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
          na terenie gminy Wijewo w 2014 roku,
      9/ przyznania odznaki „ Za zasługi dla Gminy Wijewo”,
    10/ udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Leszczyńskiego,
    11/ zmiany w budżecie gminy na 2014 r.
7.  Zapytania i wolne wnioski.
8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
9.  Zakończenie.

Ad. pkt. 1

Obradom  XLIV  Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Wijewo  Pan  Stanisław 
Kasperski.  Na wstępie powitał  obecnych na sali  członków rady,  sołtysów oraz zaproszonych 
gości. 
Zapoznał zebranych z proponowanym porządkiem obrad.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  15  radnych  obecnych  jest  15  wobec  czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne.

Ad. pkt. 2

Przewodniczący  obrad  stwierdził,  że  protokół  z  poprzedniego  posiedzenia  odpowiada 
przebiegowi  obrad  i zawiera  wszystkie  tematy  jakie  były  poruszone.  Wobec  powyższego 
zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania.
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie.



Ad. pkt. 3

Radny Pan Ryszard Woźniak – na zebraniu wiejskim w Miastku była informacja o przygotowaniu 
projektu na realizacje oświetlenia w kierunku działek, na jakim etapie jest ta sprawa,
Radna ani Urszula Miksza – zwróciła się o oznakowanie zakrętu w Potrzebowie  tz. sierżantami ,
Radny Pan Radosław  Zamiatała zwrócił się z zapytaniem:
1/  czy budowę  szopek drewnianych  należy  zgłaszać do urzędu.  Czy  jest  od  tego naliczany 
podatek,
2/  czy można przestawić  włącznik  na ul.  Młyńskiej  ,  godziny  zapalania  i  wyłączania  są  nie 
dostosowane do panujących warunków,
Radna Pani Joanna Miś – kiedy zostanie oddany do użytku przystanek  szkolny na Kalku,
Radny Pan Stanisław  Kasperski – po większych deszczach  przy boisku tworzy się duża kałuża. 
Woda  odprowadzana  jest  do  studzienki  z  Orlika,  przydałaby  się  dodatkowa  studzienka 
odprowadzająca,
Radny  Pan  Edwin  Wojciech  –  kałuże  się  tworzą  ponieważ  studzienka  przy  poczcie  jest 
niedrożna, i woda spływa na boisko,

Ad. pkt. 4

Sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym złożył Wójt Pan Ireneusz Zając poinformował, 
że: 
27.08 – odbyła się pielgrzymka strażaków i mieszkańców gminy do Górki Duchownej, 
     - najmłodsi piłkarze z gminy wyjechali na wypoczynek nad morze,
28.08 – spotkałem się z dyrektorami placówek oświatowych w sprawie przygotowania do 
nowego roku szkolnego,
  - odbyłem naradę robocza z projektantem, wykonawca i inspektorem nadzoru budowy 
oczyszczalni i kanalizacji,
29.08 – odbyło się comiesięczne spotkanie Wójtów i Burmistrzów. Gospodarzem była Wójt 
Gminy Przemęt. Ustaliliśmy wspólnie z P. Gorzelniak i P. Waligórą treść listu intencyjnego w 
sprawie wykorzystania naszych jezior. Znając Państwa zdanie na ten temat można określić 
pewne zasady korzystania z nich tak mieszkańców jak i wczasowiczów,
-  odbyło się spotkanie OFALU w sprawie opracowania dokumentu określającego sposób 
realizacji oraz rozwój regionu leszczyńskiego  w tym gminy Wijewo, który będzie realizowany 
przez najbliższe 6 lat,
30.08 -  odbyły się dożynki w Wijewe,
01. 09 – odbyło się rozpoczęcie roku szkolnego.
02.09 -  narada robocza w sprawie budowy  oczyszczalni i kanalizacji,
03.09 – spotkałem się z Kierownikiem ZDP w Lesznie, rozważaliśmy wykorzystanie posiadanych 
zasobów pieniężnych na rzecz usprawnienia funkcjonowania gminy,
06.09 – dokonał wręczenie aktów mianowanie nauczycielom podwyższającym stopień 
kwalifikacji którzy złożyli przysięgę przed Wójtem i dyrektorem szkoły,
09.09 – odbyło się spotkanie na szczycie ( Wójtowie , Burmistrzowie i Prezydent ) w inkubatorze 
przedsiębiorczości w :Lesznie w sprawie OFALU.
10.09 – odbyła się komisja Oświaty SGIPW w Poznaniu. 
   - ukończono prace przy budowie ośrodka Zdrowia w Wijewie, plac należy uzupełnić o 
pomieszczenia na opał,
   - w szkole w Brennie przerdzewiał piec CO – należy zakupić nowy,
11.09 – gmina Wijewo została nominowana do nagrody „Orły Polskiego Samorządu”, 29 
listopada ma odbyć się gala wyłaniająca lidera,
12.09 – odbył się zjazd Wójtów i burmistrzów woj. Wielkopolskiego zorganizowany przez 
WOKISS,
16-17.09 -  odbył się XV Kongres Gmin Wiejskich, jest to największe samorządowe forum gmin 
samorządowych. W Spotkaniu uczestniczył Prezydent oraz Wice Premier Pan Janusz 
Piechociński
Kongres nie określił kierunków działania we obszarze Natura 2000.Wszelkie obostrzenia i 
zakazy wynikające z tego obszaru powinny być odpowiednio finansowane. Nakazy i brak 
rozwoju powoduje, że rzemiosło ucieka z takich terenów,
- odbyły się zebrania wiejskie w Potrzebowie i Zaborówcu,



18.09 –odbyło się comiesięczne spotkanie wójtów w Święciechowe, gdzie omówiono  sprawy
   budżetu i proponowane zmiany w jego tworzeniu,
 -  odbyło się  zebranie na temat funduszu sołeckiego w Wijewie,
-  w sprawie dodatkowego dofinansowania działalności statutowej rozmawialiśmy z członkami 
Spółki Wodna w Potrzebowie,
19.09 – ENEA zorganizowała spotkanie, które odbyło się w Boszkowie. Poświecone były planom 
rozwojowym na najbliższe lata. Zwróciłem potrzebę budowy drugiego zasilania dla gminy Wijewo 
od  strony  Włoszakowic  oraz  przeniesienie  Przylesia  do  oddziały  Kościan,  aby  gmina  miała 
jednego operatora. Poparłem budowę złącza GZP we Włoszakowicach.
  -  odbyło się zebranie wiejskie w Przylesiu
22.09  –  ponownie  spotkałem się  z  dyrektorami  placówek  oświatowych,  tematem był  dowóz 
dzieci a głównie przedszkolaków. Dzieci 3 letnie nie podlegają obowiązkowi przedszkolnemu i 
tym samym nie podlegają obowiązkowi dowozu przez  gminę.
- odbyło się zebranie wiejskie Radomyślu,
23.09 – odbyło się posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy,.
- wieś Brenno obradowała nad statutem sołectwa oraz funduszem sołeckim,
- Wójt Włoszakowic Pan Stanisław Waligóra przysłał  list intencyjny w sprawie budowy ronda 
w Nietążkowie,  które skróci drogę do Poznania. Pozyskanie dodatkowych osób popierających 
zwiększa szanse na wykonanie tej inwestycji.
24.09 – odbyło się zebranie wiejskie w Miastku,
25.09 – w imieniu gminy podpisałem akt notarialny sprzedaży żwirowni.
  - zgłosiła się delegacja TPD z Jeleniej Góry w sprawie schroniska młodzieżowego. Powiat na 
prowadzenie schronisk zarejestrowanych otrzymuje dotacje, decyzja o nie przyznaniu subwencji 
wpływa zasadniczo na funkcjonowanie ośrodka w Brennie oraz koszty pobytu dzieci,  również 
z naszej gminy. Należy poczynić starania aby zmienić uchwałę Rady Powiatu tak aby sprawa ta 
została załatwiona pozytywnie w 2015 roku.
26.09 – Komenda Miejska Policji w Lesznie podsumowała sezon turystyczny ,
-  spotkałem się z przedstawicielem ENEI w sprawie kosztów eksploatacji linii elektrycznej na 
terenie gminy,
-   członkom Gminnej  Komisji  Wyborczej  wręczyłem nominacje o powołaniu w skład komisji 
nadane przez Komisarza Wyborczego w Lesznie,

Przewodniczący Rady Gminy zaprosił wszystkich obecnych do zwiedzenia i zapoznania się ze 
stopniem, zawansowania prac na oczyszczalni.

Ad. pkt. 5

Przewodniczący Obrad stwierdził, że sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze zostało 
skierowane  do  radnych  dość  wcześnie  w  m-cu  sierpniu.  O  przedstawienie  najważniejszych 
spraw poprosił Wójta Gminy Wijewo.
Wójt  Pan  Ireneusz  Zając  -  wykonanie  budżetu  za  I  półrocze  zostało  zgodnie  z  przepisami 
przedstawione Przewodniczącemu RG  i nie wymagana zatwierdzenia.
Dochody wykonane zostały w  wysokości 54,2 % co gwarantuje bezpieczeństwo finansowe, oraz 
wydatki na poziomie 40.22 % . Wynika to z faktu, że nie wszystkie faktury planowane spłynęły.
Informacja w całości  jest zamieszczona na BIP, gdzie zainteresowani mogą zapoznać się ze 
szczegółami.
Do treści informacji nie wniesiono zapytań.

Ad. pkt. 6

      1/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutów  Sołectwa BRENNO.
Przewodniczący obrad poinformował, że w sprawie statutów sołectw odbyły się we wszystkich 
wsiach zebrania wiejskie na których  weryfikowano zapisy statutów. Odczytał projekt uchwały w 
tej  sprawie.  Wyjaśnił,  że  treści  uchwał  w  sprawie  przyjęcia  statutu  są  dla  wszystkich  wsi 
jednakowe.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.



Uchwała  Rady Gminy  Wijewo  Nr  XLIV/  313/  2014  w sprawie  przyjęcia  Statutów  Sołectwa 
BRENNO podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 5

      2/    projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutów  Sołectwa  MIASTKO,
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady Gminy  Wijewo  Nr  XLIV/  314/  2014  w sprawie  przyjęcia  Statutów  Sołectwa 
MIASTKO podjęta została jednogłośnie .
Uchwała stanowi załącznik Nr 6

      3/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutów  Sołectwa POTRZEBOWO,
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady Gminy  Wijewo  Nr  XLIV/  315/  2014  w sprawie  przyjęcia  Statutów  Sołectwa 
POTRZEBOWO podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 7

      4/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutów  Sołectwa PRZYLESIE,
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady Gminy  Wijewo  Nr  XLIV/  316/  2014  w sprawie  przyjęcia  Statutów  Sołectwa 
PRZYLESIE podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 8

      5/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutów  Sołectwa RADOMYŚL,
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady Gminy  Wijewo  Nr  XLIV/  317/  2014  w sprawie  przyjęcia  Statutów  Sołectwa 
RADOMYŚL podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 9

   6/  projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutów  Sołectwa WIJEWO,
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady Gminy  Wijewo  Nr  XLIV/  314/  2014  w sprawie  przyjęcia  Statutów  Sołectwa 
WIJEWO podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10

     7/ projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutów  Sołectwa ZABORÓWIEC,
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady Gminy  Wijewo  Nr  XLIV/  316/  2014  w sprawie  przyjęcia  Statutów  Sołectwa 
ZABORÓWIEC podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11

      8/ projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie gminy Wijewo w 2014 roku przedstawił  przewodniczący 
RG.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XLIV/  320/  2014  w  sprawie  zmiany  Gminnego  Programu 
Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie gminy Wijewo w 2014 roku 
podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12

      9/ projekt uchwały w sprawie przyznania odznaki „ Za zasługi dla Gminy Wijewo”,
Stanisław Kasperski stwierdził, że zgodnie z regulaminem przyznawania odznaki wymagane jest 
głosowanie tajne. Zaproponował aby role komisji skrutacyjnej pełnili Pan Józef Pukacki, Henryk 
Rygusik i Alojzy Wolniczak. Zebrani nie wnieśli uwag co do składu komisji.
Przewodniczący  obrad  poprosił  o  przygotowanie  kart  do  głosowania  i  poprosił  o 
przeprowadzenie głosowania. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej wyjaśnił zasady głosowania 
informując,  że  aby  oddać  głos  ważny  należy  postawić  znak  X  w  kratce  obok  nazwiska. 
Nie postawienie znaku X w kratce będzie traktowane jako głos przeciw.



Przewodniczący obrad ogłosił 10 minutową przerwę.
Po przerwie przystąpiono do odczytania protokołu komisji skrutacyjnej.

Protokół Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania odczytał jej członek Radny Pan 
Henryk Rygusik. Protokół z głosowania stanowi zał. Nr 13 do protokołu.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIV/ 321/ 2014 w sprawie przyznania odznaki „ Za zasługi dla 
Gminy Wijewo”, podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14

    10/ projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Leszczyńskiego,
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIV/ 322/ 2014 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Leszczyńskiego podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15

    11/ projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r.
Zastępca Skarbnik Pani Krystyna Piasna-Białas poinformowała, że zmiany dotyczą:
Dochodów budżetu w zakresie:
- otrzymanej dotacji celowej z Urzędu Wojewódzkiego na przebudowę dróg dojazdowych ,
- urealnienia planu wpłat z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności,
Wydatków w zakresie :
- udzielenia pomocy finansowej dla powiatu,
- realizacji inwestycji w zakresie przebudowy dróg Sportowej i Świerkowej,
- zwiększenia wynagrodzeń w Szkole podstawowej,
- zakupu pieca CO w Zespole Szkól w Brennie i wiaty przystankowej do Potrzebowa,
- dotacji celowej dla GOK na utwardzenia placu przed WDK w Potrzebowie.
Wpłynął wniosek Dyr. GOK, który nie jest uwzględniony w projekcie na remont opierzenia 
i wymianę rynien w WDK w Zaborówcu.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIV/ 323/ 2014 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 r. 
podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 16

Ad. pkt. 7

Radny  Pan  Radosław  Zamiatała  –  czy  są  możliwości  prawne  prowadzenia  działalności 
gospodarczej na terenie Kalku. Działka Nr 426/5.
Radna powiatu Pani Genowefa Zielnica – wyjaśniła, że zgłoszone wnioski pod adresem powiatu 
zostaną zgłoszone na najbliższym posiedzenie. Realizacja wniosków będzie zależała od decyzji 
komisji.
Sprawa  TPD  ciągnie  się  od  czerwca.  Ośrodki  składają  informacje  o  obłożeniu  w  miesiącu 
wrześniu. Nie byłam za takim rozwiązaniu ale w kontekście całej rady nie mogłam nic zrobić.
Subwencja wynosi 3,65 na dziecko
Radny Pan Radosław Zamiatała – dofinansowanie powiatu wynosi  4 tys.  co miesiąc, kto nie 
chce dać na ośrodki,
Pani Genowefa Zielnica  - w tym roku otrzymali  tylko za dwa miesiące kiedy były dzieci.  Na 
ośrodki pieniędzy nie chce przekazać powiat ponieważ uważają,  że obłożenie jest zbyt małe,
Wójt Pan Ireneusz Zając – schronisko jest jednostka oświatową.,  które otrzymują subwencje, 
która można wykorzystać w dowolny sposób. Składając obecnie informacje o ilości dzieci na rok 
2015  nie jest możliwe dokładne określenie ile będzie dzieci wypoczywało.
Jeśli placówka nie zostanie zgłoszona jako aktualnie funkcjonująca to pieniądze na 2015 r. nie 
otrzymają w ogóle.
Pan Stanisław Wolniczak – jako OSP korzystamy z tego ośrodka . W tym roku płaciliśmy 30 zł. 
od dziecka więcej.
Sołtys Pan Marian Białas -  zwrócił się z zapytaniem o:



1/ na kiedy jest planowana  przebudowa ul. Staroleszczyńskiej i Świerkowej,.
2/ w ciągu drogi powiatowej są  4 studzienki, które wymagają czyszczenia,
3/ podziękował za pozytywne  zaopiniowanie wniosków o odznaczenia,
Radny  Pan  Henryk  Rygusik  –  proponowałem,  aby  zakręty  były  oznakowane  również  jako 
niebezpieczne,
Radny Pan Hieronim Jóźwiak – podziękował za dofinansowanie melioracji  i poprosił o dalsze 
wspieranie prac melioracyjnych,

Ad. pkt.  8

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania udzielił Wójt Gminy Wijewo Pan Ireneusz Zając.
1/  w sprawie oświetlenia dla Miastka. Od zebrania nikt się nie zgłosił zakresu  proponowanych 
prac oraz ilości potrzebnych lamp. Do 15 października należy zgłaszać propozycje do budżetu 
na rok następny.
2/ szopki drewniane nie stale związane z gruntem powinny być zgłoszone do powiatu. Jeśli grunt 
jest wyłączony z produkcji rolnej powinno być opodatkowane.
3/ na ostatnim spotkaniu z ENEą rozmawialiśmy na temat wyłączników. Nie wszystkie one są 
dokładne.  Nie  zawsze  pomaga  ustawienie,  czasem  należy  go  wymienić.  Wyłączniki 
astronomiczne są najkorzystniejsze.
4/  przystanek  w  Kalku  wzbudza  emocja.  Można  go  użytkować  po  utwardzeniu  podłoża  i 
odpowiednim oznakowaniu.
5/ studzienka przy  poczcie w Wijewie będzie wyczyszczona,
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – nie decydował bym o czyszczeniu ponieważ będzie 
ich więcej  a jest to droga powiatowa,
6/  jeśli jest w planie zagospodarowania zapisana możliwość prowadzenia działalności na danym 
terenie to budowa warsztatu jest możliwa,
7/  ul.  Staroleszczyńska  będzie  budował  powiat  dlatego  trudno  powiedzieć  kiedy  będą 
prowadzone prace,
8/ realizacja ul. Świerkowej należy do pilniejszych ponieważ rozliczenie dofinansowania musi być 
jeszcze w tym roku,
9/ są na terenie gminy osoby, które żyją melioracją i starają się aby funkcjonowały prawidłowo. 
Będziemy starać się im pomagać finansowo aby spełniały swoja rolę, i nie zmarnować tego co 
osiągnęli,
Widzieliście  Państwo  stan  zaawansowania   oczyszczalni,  sposób  oczyszczania  ścieków. 
Zamontowane  tam urządzenia gwarantują najwyższa jakość  ścieków.
Przygotowujemy się do modyfikacji projektu budowy kanalizacji na Brenno oraz uzupełnienie dla 
Wijewa.  Pierwsze  prace  kanalizacyjne  planujemy  na  jesień  2015  r.   Zaapelował  o  szybkie 
i sprawne podłączanie mieszkańców Wijewa aby zapewnić  ścieki dla oczyszczalni.

Ad. pkt. 9

Przewodniczący obrad uznał porządek posiedzenia za wyczerpany. Podziękował za udział i 
zakończył obrady.

                                                                                                Przewodniczący  obrad

                                                                                                    Stanisław Kasperski


